

Բ Ո Վ Ա Ն Դ Ա Կ Ո Ւ Թ Յ Ո Ւ Ն

ԺԱՄԱՆԱԿԱԿԻՑ ՊՐՈՔՆԵՄՆԵՐ

վաճառ Բալթիկայում. Հայ-իրանական հարաբերությունները Հայաստանի անկախության ձեռքբերումից հետո	5
Նիկիայի Հովհաննեսյան. Երաք փեթրոլիում թուփանիս ազգայնացումը և արարական երկրների աշակցությունը Իրաքին (1972—1973 թթ.)	21
վաճառ Գեորգիայում. Թուրքիայի պարտության պատճառները Մոսկովի խնդրում	32

ՄԵՐՁԱՎՈՐ ԵՎ ՄԻՋԻՆ ԱՔԵՎԵԼՔԻ ԵՐԿՐՆԵՐԻ

ՊԱՏՄՈՒԹՅԱՆ ՀԱՐՑՆԵՐ

Լուսնա Պանդյան. Եղիա Մուշեղյանը ռուսական կողմնորոշման օտաղոյվ	55
Քրիստինե Կոստիկյան. Հարաբարդի պատմության լուսարանությունը XIX դարի պատմագրության էջերում	73
Աննա Հովհաննեսյան. Թուրքիայում ուկրաինացիների շարժման հարցի շուրջ (XIX դարի 50—70-ական թթ.)	89
Տիգրան Միքայելյան. 1071—1081 թթ. Բյուրքերի զանգվածային ներթափանցումը Փոքր Ասիա և բյուզանդական ներքին հակամարտությունները	96
Արշակ Փալադյան. Մարվանյանների և Բյուզանդիայի փոխհարաբերությունների հարցի շուրջ 10—11-րդ դդ.	109
Արամ Փոսյան. Հին Առաքելոս Ասիայի և Էդեսիայի ժողովի ավագանի պատմության պարբերացման շուրջ	124

ԱՂԲՅՈՒՐԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ

Ալեքսանդր Խաչատրյան. Արու-լ Ֆարաշ, Գրիգորիոս Էրն Ա-Իրրիի պատմագրական երկերը ռուսական Կիլիկյան Հայաստանի XII դարի պատմության սկզբնաղբյուր	141
Էդուարդ Խաչատրյան. Տոսպիկ արքա Միհրդատի դրամը	162
Սամվել Մուրադյան. XV դարի պատմության մի սկզբնաղբյուր	175
Պավել Զոբնյան. Հայ-չեխական հարաբերությունների պատմությունից (նոր վավերագրեր)	194
Ավետիս Փափազյան. 1915 թ. Մեծ Էդեսիի նախաշեմին Կ. Պոլսո հայ պատրիարքարանի կողմից Բարձրագույն Դռանը հղված պաշտոնական գրության մասին (նորահայտ փաստաթուղթ)	201

ԱՐԵՎԵԼՅԱՆ ԲԱՆԱՍԻՐՈՒԹՅՈՒՆ

Մաքսիմ Խաչատրյան. Սահմանման խնդիրը լեզվաբանության մեջ (րոտ ըրր-դերենի նյութերի)	309
Անահիտ Միքայելյան. ԵՃահանմեթ հայերեն և ռուսերեն թարգմանությունների հարցի շուրջ	330

СОДЕРЖАНИЕ

СОВРЕМЕННЫЕ ПРОБЛЕМЫ

Ваган Байбурдян. Армяно-иранские отношения после обретения Арменией независимости	5
Николай Оганесян. Национализация «Ирак петролеум компани» и поддержка арабскими странами Ирака (1972—1973)	21
Ваграм Петросян. Причины поражения Турции в Мосульском вопросе	32

ВОПРОСЫ ИСТОРИИ СТРАН БЛИЖНЕГО И СРЕДНЕГО ВОСТОКА

Лоретта Данегян. Егия Мушегян—сторонник русской ориентации	55
Кристине Костилян. Освещение истории Карабаха в историографии XIX века	73
Ануш Оганесян. К вопросу о реформаторском движении в Турции (50-70-е гг. XIX в.)	89
Тигран Микаелян. Массовое переселение тюрок в Малую Азию в 1071—1081 гг. и внутренние конфронтации в Византии	96
Аршак Поладян. К вопросу о взаимоотношениях марванидов и Византии в X—XI веках	109
Арам Косян. К периодизации истории древней Передней Азии и Эгены	124

ИСТОЧНИКОВЕДЕНИЕ

Александр Хачатрян. Историографические труды Абу-л-Фараджа Грпгорнос ибн Ал-Ибры как источник по истории Киликийского государства XIII в.	141
Эдуард Хуршудян. Монета Митридата царя Тоспа	167
Самвел Мурадян. Источник по истории XV века	175
Павел Чобанян. Из истории армяно-генуэзских отношений (новые документы)	194
Аветис Папазян. Официальная записка, посланная армянским патриархатом Константинополя Высокой Порте в преддверии Великого Геноцида 1915 г. (новый документ)	201

ВОСТОЧНАЯ ФИЛОЛОГИЯ

Максим Хамоян. Проблема дефиниции в лингвистике (по материалам курдского языка)	209
Анаит Микаелян. К вопросу о некоторых армянских и русских переводах «Шах-Наме»	230

CONTENTS

MODERN PROBLEMS

Vahan Bayburtyan. Armenian-Iranian Relations after the Independence of Armenia	5
Nikolay Hovhannisyan. The Nationalization of the «Iraq Petroleum Company» and Support by the Arab countries to Iraq (1972—1973).	21
Vahram Petrosyan. The Causes of the Defeat of Turkey in the Mosul Question	32

HISTORY

Loretta Daneghyan. Yeghia Mousheghian as apologet of Russian Orientation	55
Christine Kostikyan. The Elucidation of Karabakh History in the XIX century Historiography	73
Anoush Hovhannisyan. On a Question of Reform Movement in Turkey (50—70's of XIX century) (the consideration for the reforms)	89
Tigran Mikayelyan. The 1071—1081 Turkish Penetration into Asia Minor and Byzantine Internal Strifes	96
Arshak Poladian. On the Relations Between the Emirate of Marwanides and the Byzantine Empire (X—XI c.)	109
Aram Kossian. On the Periodization of Ancient Near Eastern and Aegean History	124

ORIENTAL SOURCES

Alexander Khachatryan. The Narrative works of Abu-l Faraj ibn Al-Ibri (Bar Hebraeus) as a source of the History of Cilician Armenia (XIII century)	141
Eduard Khurshudian. The Coin of Mitridat the king of Tosp	167
Samvel Mouradyan. The XV century Historical Source	175
Pavel Chobanyan. From the History of Armenian-Genovese Relations (new documents)	194
Avetis Papazyan. About the Official Document Directed to the Sublime Porte, on the eve of the 1915 Genocide by the Armenian Patriarchy of Constantinople	201

ORIENTAL PHILOLOGY

Maxim Khamoyan. The Problem of border-Definition in linguistics (on the materials of Kurdish)	209
Anahit Mikayelyan. Towards some Armenian and Russian Translations of «Shah-Name»	230